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Siden	sidst
Som det fremgår af bladet andetsteds, så 
har der været afholdt generalforsamling 
i Nauticat Club Danmark. På denne 
generalforsamling blev undertegnede 
foreslået som formand, hvilket jeg har 
accepteret, idet jeg har haft et formøde 
med bestyrelsen for et par måneder 
siden, hvor jeg erfarede, at der var en 
meget positiv stemning og begejstring for 
klubbens overordnede formål, nemlig: at vi 
har en klub for glade sejlere af Nauticat´s, 
og at vi ingen ambitioner har om at vi skal 
”revolutionere” verden. 

Generalforsamlingsreferatet er bragt 
andetsteds i bladet.

�008 har været et lidt turbulent år 
for klubben, idet den midt på året lige 
pludselig stod uden formand. Det gav 
nogle udfordringer for den tilbageblevne 
bestyrelse, bl.a. med at få hjemmesiden til 
at fungere, da den tidligere formand havde 
dette som ansvarsområde.

Vores altid aktive og kompetente sekretær 
Marianne tog over, og jeg blev herefter 
kontaktet, da jeg i sin tid havde været 
ansvarlig for klubbens hjemmeside. Vi 
sørgede så i fællesskab for at få siden 
til at fungere, således at vi kunne bringe 
nyt på denne. Dette arbejde er ikke helt 
fuldført endnu, så hvis der endnu er nogle 
uhensigtsmæssigheder, må medlemmerne 
bære lidt over med det. Til gengæld er der 
ved at komme liv i siden igen, og der er 
kommet en del yderligere tekniske tips, 
ligeledes er køb og salg af ”stumper” ved 
at fungere igen. 

Jeg ved at mange af vores medlemmer sidder 
inde med information om forbedringer, de 
har udført, og som der med garanti er 
andre der kunne drage nytte af. Så send 
en mail til undertegnede, gerne med et 
par billeder, således at andre kan drage 
nytte af jeres erfaringer. Vi har lukket for 
klubmedlemmernes egen mulighed for at 
komme med indlæg direkte på siden, dette 
dels fordi der ingen kom, men også fordi 

min erfaring siger mig, at man helst vil have 
én person, man henvender sig til, som så 
bringer indlægget på siden.

Min politik for klubben er, at vi skal have 
en klub hvor medlemmerne kan mødes: Til 
træf, og når man tilfældigvis ser en anden 
klubbåd i nærheden af hvor man tilfældigvis 
ligger, samt til diverse arrangementer, som 
vil blive arrangeret i fremtiden. Desuden 
skal vi have en opdateret, velfungerende 
hjemmeside, samt et godt klubblad.

Med den sammensætning bestyrelsen har 
nu, så er alle indstillet på at se fremad, og 
jeg fornemmer en meget positiv ånd, gode 
initiativer og stor beslutsomhed. 

Jeg kan kun opfordre medlemmerne til at 
besøge vores hjemmeside jævnligt. Ud over 
de øvrige informationer ligger allerede 
henvisninger til træf i forsommeren, både 
i Holbæk og i Haderslev. Her vil der også 
komme en sidste tilmeldingsdato, men de 
der allerede har besluttet sig til at deltage, 
kan blot sende en mail til arrangørerne.

Hvis I har gamle dele, som andre kunne 
have glæde af, så send blot et billede, og lille 
beskrivelse af delen, sammen med en evt. 
salgspris, og jeg vil bringe det på siden.

En ting jeg luftede på generalforsamlingen 
er, at undertegnede har en meget bred 
erfaring, dels fra mit professionelle virke 
(elektroingeniør, og undervisningserfaring 
indenfor teknik), dels fra andre klubber, 
således at jeg kan afholde foredrag/kursus 
for sejlere indenfor emnet: ”El-installationer 
i både”. Via min tilknytning til Dansk 
Sejlunion og Nauticat Club Danmark har 
jeg erfaret, at rigtig mange går og ændrer 
i bådens elinstallation, uden at de har den 
fornødne erfaring. (Selv professionelle 
firmaer har jeg set lave fejlinstallationer). 
Dette kan desværre afstedkomme store 
skader, som også er set.
Men mere om dette andetsteds i bladet.

Medlemmerne ønskes hermed en god 
sejler sæson.      

Jens Koch
Forsidebilledet:
Billedet er fra bådudstillingen i Fredericia 2009, med en leveringsklar Nc331 tillykke til de nye ejere.
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Referat fra Generalforsamlingen
Lørdag den. �8. februar �009 på Kryb-I-Ly 
Kro, Taulov, Fredericia.

Til generalforsamlingen var der møde �� 
deltagere samt to gæster, Martin Rasmussen 
fra New ShipShape og Martin Gustafsson 
fra Nauticat Yacht Oy (værftet i Finland)

Johnny Dilleng Jensen bød velkommen. 
Hvorefter Martin Rasmussen fik ordet.

Martin Rasmussen fortalt om sin erfaring 
indenfor bådbranchen, om sit forhold til 
Nauticat-bådene, der altid har stået som 
fantastisk kvalitet, hvor der ikke bliver gået 
på kompromis med kvaliteten.

Martin Rasmussen har, sammen med Torben 
Christensen, overtaget ShipShape, firmaet 
fortsætter under navnet New ShipShape. 
Ud over Nauticat forhandler de den itali-
ensk producerede Cranchi.

Herefter fik Martin Gustafsson ordet.

Martin Gustafsson delte en folder ud om 
den ny NC 44�, en ny variant af NC 44, ud 
fra billederne en rigtig flot båd, den er på 
markedet nu.

Til efteråret kommer der en ny NC 5�5, li-
gesom flere af de øvrige modeller er under 
opgradering.

Martin Gustafsson kunne desuden fortælle 
os, at ordrebogen stadig var fuld og der sta-
dig var lang leveringstid på en ny båd.

Martin Rasmussen og Martin Gustafsson 
tog herefter af sted til bådudstillingen.

Johnny åbnede generalforsamlingen med 
første punkt.

�. Valg af dirigent
Bestyrelsens forslag hertil var Carl-Erik An-
tonsen, der blev valgt uden modkandidat.

Carl-Erik konstaterede at generalforsam-
lingen var lovligt indkaldt.

�. Bestyrelsens beretning.
Bestyrelsens beretning blev fremlagt af Ma-
rianne Davidsen.
 
Medlem �88 – Anne Nielsen fandt beret-
ningen meget fyldestgørende, oplysende og 
positiv.

Medlem 80 – Carl-Erik Anthonsen fandt at 
det virkede lidt mystisk at vi ikke fra besty-
relsens side har informeret bedre herom.

Johnny kunne oplyse at vi på baggrund af 
advokattruslerne valgte at tie sagen ihjel.

Medlem �8� – Elin Bjerg kunne oplyse at 
der var sendt indlæg til bladet – til den tid-
ligere redaktør – uden at man havde fået 
svar herpå. 

Medlem 80 – Carl-Erik Anthonsen oplyste 
at redaktøren altid var i sin gode ret til at 
fravælge materiale, da der kunne være ma-
teriale, der ikke ville være i overensstem-
melse med klubbens etiske ønsker.

Marianne oplyste, at alle naturligvis har krav 
på at få et svar på det fremsendt, hvilket vi 
fra bestyrelsens side mener vi også opfyl-
der i dag.

Medlem ��� – Erik Eriksen  spurgte om alle 
medlemmer nu ville blive informeret om 
det der er sket i bestyrelsen.

Marianne oplystet at det ville alle blive, da 
beretningen både kommer i bladet og på 
hjemmesiden.

Referat	fra	Generalforsamlingen
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Beretningen blev herefter godkendt.

�. Godkendelse af regnskab for �008 og 
budget for �009.
Torben Møller Christiansen gennemgik 
regnskabet, herunder at sponsoratet sidste 
år var en direkte betaling for mad og loka-
ler ved generalforsamlingen.

Medlem �9� – Leo Andersen ville herefter 
gerne have oplyst hvad beløbet ud for ge-
neralforsamling dækker.

Medlem 80 – Carl-Erik Anthonsen kunne 
oplyse at det var betaling for den genstand 
klubben gav ved generalforsamlingen.

Regnskabet blev godkendt
Torben gennemgik budgettet.

Medlem �88 – Anne Nielsen ville herefter 
gerne vide, om vi med denne udvikling ville 
lukke klubben i �0�0.

Johnny informerede om økonomien vedr. 
bladet, tab af de fleste annoncører samt at 
vi p.t. har kontakt til et andet trykkeri der 
har givet os et tilbud på ca. 7.500 mod de 
ca. �0.000 vi i dag giver pr blad.

Medlem �8� – Elin Bjerg ville herefter ger-
ne vide, om den fratrådte formand på dette 
punkt havde trukket i trådene.

Marianne kunne oplyse at flere annoncører 
umiddelbart efter formandens fratrædelse 
havde meddelt at de ikke længere ønskede 
at annoncere i bladet.

Medlem ��8 – Peter Wolf ville gerne vide 
om man var frit stillet til at kontakte mulige 
annoncører til bladet.

Marianne oplyste, at han foregreb begi-
venhedernes gang lidt, da dette egentlig lå 
under eventuelt, men bestyrelsen ønskede 
at nedsætte et annonceudvalg med Ove V. 

Olesen som formand. Når man som med-
lem er ude og hverve nye annoncører kon-
takter man Ove herom. 
Peter Wolf stillede sit kandidatur til rådig-
hed her annonceudvalget.

Budgettet blev herefter godkendt.

4. Fastsættelse af kontingent for �0�0.
Kontingentet blev foreslået hævet til kr. 
�00,00 om året. Kontingentet blev vedta-
get.

5. Valg af formand.
Bestyrelsen forslog Jens Koch, der har vare-
taget teknisk udvalg de sidste fire måneder 
og dermed allerede har et tæt samarbejde 
med bestyrelsen. Jens blev valgt som ny for-
mand.

Jens takkede for valget.

6. Valg af bestyrelsesmedlemmer + sup-
pleanter.
Ove V Olesen samt klubbens kasserer Tor-
ben Møller Christiansen er på valg

Begge blev genvalgt.

Som suppleant blev foreslået Peter Wolf, 
Peter blev valgt.

Som suppleant blev foreslået Elin Bjerg, Elin 
blev valgt.

7. Valg af revisor + suppleant samt udvalg.
Til revisor blev foreslået den nuværende 
revisor Betina Hansen, Betina var ikke til 
stede, men havde meddelt bestyrelsen at 
hun modtog genvalg. Betina blev genvalgt.

Til revisor suppleant blev foreslået den 
nuværende suppleant, Anne Nielsen, Anne 
blev genvalgt.

Tur udvalg ØST, er ikke på valg i år, men 
består af:
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Jan Blinkenberg Nielsen 
Peter Nyvang Hansen 
Peter Wolf 

Tur udvalg VEST:
Jens Kock har allerede arrangeret træf i Ha-
derslev, Jens blev valgt.
Henry Bork Hansen tilbød at assistere, 
Henry blev valgt.

Annonceudvalg:
Ove blev valgt.
Peter Wolf blev valgt.

Det nordiske samarbejde.
Johnny oplyste at han var i kontakt med de 
øvrige nordiske lande, han arbejder videre 
med ideerne fra sidste års generalforsam-
ling.

Marianne informerede om følgende udvalg 
der ønskes nedlagt.

DEUS (det europæiske samarbejde)
Dette er meget ressourcekrævende.

Naturudvalget.
Ikke at vi ikke skal passe på naturen, men 
dette er ligeledes meget omfattende og 
ressourcekrævende, der finde i dag gode 
foreninger der tager hånd om naturen til 
alles bedste.

Begge udvalg blev nedlagt.

8. Indkomne forslag
Der var ikke indkommet forslag til besty-
relsen.

9. Eventuelt
Jens fortalte om teknisk udvalg, herunder 
at han stadig har god kontakt med værftet 
i Finland, ligesom han via sin assistance til 
danske bådejere som teknisk ansvarlig har 
oparbejdet en rigtig bred kontaktflade der 
naturligvis også vil blive anvendt for Nauti-
cat Club Danmark.

Carl Erik fortalt fra værft besøget, hvordan 
man, ud fra byggenummeret du oplyste, gik i 
arkivet og fandt hele den gamle og støvede 
byggesag frem på båden. I de sager han så 
deroppe, hvoraf nogle var ret gamle, var 
der meget materiale inkl. strømdiagrammer. 
For nyere sager, de senest �0 til �5 år, har 
de også skabelonerne til hynderne i båden.

Carl Erik foreslog at de enkelte bestyrel-
sesmedlemmer burde have et mindre lager 
af standere i båden, hvor man så kan handle 
direkte.

Marianne kunne oplyse at det allerede var 
besluttet efter sidste sommers oplevelser.

Jens vil godt holde foredrag om el/elektro-
nik ombord. Disse foredrag kan foregå i din 
lokale sejlklub hvor du som medlem af Nau-
ticat Club Danmark er medlem og deltager. 
Jens skal have dækket de omkostninger han 
har til dette, men ikke et honorar.

Johnny fortalte at vi i bestyrelse havde valgt 
at udnævne Rita og Peter Schonning som 
æresmedlem. Rita og Peter har været med 
fra klubbens spæde start, de har igennem 
alle årene arbejdet aktivt for klubben. Træf-
fene i øst er blevet den succes de er, takket 
være den kæmpe indsats Rita og Peter har 
ydet. Når andre sprang fra, greb Rita og Pe-
ter stumperne og fik arrangeret et godt og 
vellykket træf.

Rita og Peter får overrakt et diplom på 
værdigheden som æresmedlem. Diplomet 
vil blive overrakt ved en senere lejlighed, da 
Rita og Peter måtte melde fra grundet en 
ski-skade.

Johnny afsluttede generalforsamlingen med 
at takke for god ro og orden, samt oplyse 
at der for de tilmeldte var frokost kl. ��.00 
og middag med bal kl. �9.00.

Marianne Davidsen
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Årsberetning i Nauticat Club Danmark, for 
året �008. 

Årsberetningen plejer jo at blive aflagt af 
formanden. Da klubben p.t. ikke har en valgt 
formand, idet Leo valgte at forlade jobbet 
midt i oktober, er det blevet mit lod at af-
lægge beretning for året der gik.

Det er jo aldrig nemt at aflægge en beret-
ning, hvor bestyrelsen ikke har været enig. 
Før første bestyrelsesmøde blev vi klar 
over, at bestyrelsen manglede et medlem, 
der var valgt et for lidt på sidste års gene-
ralforsamling.

Da Leo gik meget op i en ligelig øst vest 
balance i bestyrelsen, var det vigtigt at få en 
fra vest ind, desværre havde vi ingen supple-
anter fra vest, men Ove stillede sig venligst 
til rådighed. Det har ikke været i overens-
stemmelse med foreningens vedtægter, jeg 
kan dog oplyse, at Ove har været et aktive 
for bestyrelsen, vi ser gerne at han fortsæt-
ter.

Nu sidder i jo nok der og tænker, hvorfor 
er Leo stoppet og ikke mindst, hvorfor er vi 
ikke blevet bedre informeret om dette.

Vi har brugt mange ressourcer i bestyrelse 
på, hvad vi må betragte som unødvendige. 
En ligelig fordeling af bestyrelsesmedlem-
mer i vest og øst Danmark. Hvad fik vi 
mandat til på sidste generalforsamling et 
nordisk samarbejde eller et formandskab 
for EU. I stor træk ”What’s in it for me”.

At sidde I en bestyrelse som denne, er ikke 
et spørgsmål om ”What’s in it for me”. Det 
er udelukkende et frivilligt arbejdet, men, 
det kan være lige så sjovt som man selv gør 
det til, glæden ved at se det man arbejder 

for fungerer. Det tæller ikke i dit CV når 
du skal ud og søge job eller på anden måde 
promovere dig.

Leo har gjort meget positivt for klubben. 
Men, vi er ikke en klub med tusinde med-
lemmer og en uanet mængde ressourcer, 
her tænkes både på penge og på arbejdsti-
mer. I bestyrelsen har vi alle et fuldtidsjob 
og en familie der også er en væsentlig del 
af vores liv.

Hvorfor har vi så ikke tydeligere meldt ud 
med, at Leo var stoppet? Umiddelbart efter, 
at Leo meddelte, på mail, at han dags dato 
stoppede, rekvirerede vi, og heldigvis, mod-
tog adgangskoder m.v. til hjemmesiden, fra 
vores Host Gullestrup net. Leo havde i mai-
len sendt et par koder, men ikke dem alle. 

Informationen blev lagt på forsiden af vo-
res hjemmeside, hvorefter både Gullestrup 
net og vi blev truet, af advokat, med sag 
anlæg, hvis Leo mistede indtjening på bag-
grund heraf. Et sådan sagsanlæg ville vi ikke 
udsætte klubben for, eller Gullestrup Net, 
hvorfor vi valgte at fjerne indlægget igen. 
Vi valgte derfor at fjerne Leo og Continue 
alle de steder hvor det optrådte på hjem-
mesiden. 

Vi har dags dato kun modtaget den kasse 
retur fra Leo, som han modtog Fra Carl-
Erik i forbindelse med overtagelse af for-
mandskabet. Hvad Leo har arbejdet med 
som næstformand gennem årene og som 
formand i 7-8 måneder har vi ikke mod-
taget. Ligesom vi ikke har modtaget noget 
vedr. bladet, aftaler med annoncører ect. Vi 
har desuden ikke modtaget de store flag 
retur.

Den resterende del af bestyrelsen har haft 

Årsberetning	i	Nauticat	Club	
Danmark,	for	året	2008.	
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et fint samarbejde uden de store paladsre-
volutioner. Vi mener trods alt, det er lyk-
kedes os, at gribe de fleste bolde, hjemme-
siden virker, ikke mindst takket være Jens 
der har hjulpet meget, der er stadig lidt 
småproblemer, mest på grund af opdate-
ringer for at gøre den mere strømlinet og 
brugervenlig. 

Det lykkedes at få et blad færdig og udsendt 
i december.

Indkaldelse til generalforsamling kom også 
ud rettidig.

Træf:

I vest var der arrangeret et utrolig spæn-
dende træf med Middelalderfest i Horsens, 
desværre måtte det aflyses pga. manglede 
tilmelding. Spørgsmålet melder sig altid 
Hvorfor? Har det været på baggrund af den 
dårlige sensommer, der jo bestemt ikke var 
noget at skrive hjem om, manglende inte-
resse, eller noget helt andet, det er kun jer, 
medlemmerne, der ved dette.

I Øst blev træffet i pinsen aflyst, på grund 
af manglende tilmelding. Ved forespørgsel 
blandt medlemmerne i nærområdet, har 
det vis sig, at pinsen er et utrolig dårligt 
valg, da der altid er arrangementer med de 
lokale klubber i pinsen.

Der blev gennemført et sensommer træf 
i Øst i september i Nykøbing Sjælland. Et 
utrolig hyggeligt, afslappet og uformelt træf, 
hvor vejret og stemningen var god.

Planlagte	træf:

I Kristi Himmelfartsferien er der planlagt 
træf i Haderslev, bag dette træf står Jens 
Koch. Her er bl.a. arrangeret besøg på X-
yacht.

Der er ligeledes planlagt træf i Holbæk bl.a. 

med golf, bag dette træf står Jan Blinken-
berg, Peter Nyvang og Peter Wolf.

Vinterudvalget:

Dette udvalg er jo helt nyt, men vi håber 
på, at der fremover kommer et eller flere 
arrangementer hver vinter, mulighederne 
er mange, men vi har jo altid brug for nye 
ideer fra medlemmerne.

Vinterudvalget har jo sin debut med krobal 
i aften. Vi håber at dette bliver en rigtig god 
aften for de tilmeldte. Ligeledes glæder vi 
os til at læse herom i Cat-a-Log.

Det	nordiske	samarbejde:

Her har bestyrelse (Johnny) været i kontakt 
med vore søsterklubber. Aftalen vi er ved at 
indgå er, at vi klubberne imellem informerer 
om træf ect. Dette bliver lagt på de lokale 
klubbers hjemmeside. Planlægger man f.eks. 
at sejle til Norge, har man mulighed for via 
egen hjemmeside at være orienteret om, 
hvad der sker i den norske Nauticat klub, 
samt ikke mindst mulighed for at deltage i 
disse arrangementer.

Cat-a-Log:

Hvis der var sendt indlæg til de senest num-
re af bladet, der ikke er tryk, eller svaret på,  
kan vi kun beklage, at disse ikke er med, da 
vi ikke har haft kendskab til disse.

Vi mangler annoncører til bladet, har du 
som medlem, mulighed for at skaffe en el-
ler flere, eller bare en ide til et firma vi kan 
kontakte hører vi gerne fra dig.

Der mangler altid indlæg til bladet. I det 
nummer der udkom i december, har vi ikke 
modtaget et eneste indlæg fra medlem-
merne. Måske ønsker medlemmerne ikke 
bladet længere, er hjemmesiden informa-
tion nok?
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Ferien synes at ligge langt bagud i 
erindringen, her en � uge efter at vi er 
tilbage på jobbet.. Velsignet være dem, 
der holder ferie nu, hvor solen skinner 
fra en skyfri himmel ! (lidt misundelig 
har man vel lov at være!)

Sommerferiesejladsen gik såmænd ikke 
så langt væk fra Faaborg, ”bare” til Als 
og rundt om Langeland og et smut til 
Ærø, så vi har været på øer igen i år, Vi 
er nemlig ”kulrede” med øer!
Øer har vi jo dejligt mange af lige ved 
udsejlingen fra hjemhavnen.  Avernakø, 
Lyø, Drejø osv., de kan vente besøg 
på week-endsejladserne igen i år, helt 
sikkert (Strynø er udelukket i år, havnen 
genopbygges og der er kun beskeden 
plads, desværre).

Det er på flere måder ærgerligt at vi 
ikke kommer til Stynø i år, for det er 
bestemt et humoristisk folkefærd, der 
bebor denne ø. Når vi anløber havnen 
er der, forståeligt nok, en vejledning i, 
hvordan de ønsker vi opfører os på øen, 
de bor der jo trods alt, men humoren 
kommer, når skiltet slutter med
”hvis der er noget du er i tvivl om, 
så spørg de lokale – de fleste er 
venligtsindede” Vi har endnu ikke mødt 
resten, de knap så venligtsindede, så 
mon de findes. Vi er så heldige at have 
et bekendtskab på øen, Petra, netop 
fyldt 90 i år og der var fest! Familien 
havde interesseret spurgt om der skulle 
være fest når Petra fyldte rundt, hvortil 
hun svarede ”I kan roligt reservere 
dagen, hvis der ikke bliver fødselsdag, 

Hjemmesiden:
Hjemmesiden er under modernisering, hvil-
ket kan bevirke, at der ind imellem vil være 
småfejl på den. Vi håber dog fra bestyrel-
sens side, at I vil bære over med disse, samt 
at vore nye tiltag vil blive godt modtaget, 
og fremover vil blive anvendt flittigt, det er 
jo den hurtigste måde at få informationer 
ud på.

Rendevouz:
Rendevouz, et nyt begreb, vi håber på, bliver 
positivt modtaget. Uformelle træf. Der kan 
give oplysninger om, hvad der sker i og om-
kring de enkelte havne og havnebyer. I har 
sikkert allerede læst om det i bladet. Det 
kunne være Niels Katballe der inviterede til 
Middelalderfest i Horsens, hans hjemhavn, 
men egentlig uden at arrangere noget. Op-
lysningerne herom vil så blive lagt på hjem-
mesiden. Herefter kontakter man så Niels, 
hvis man ønsker at deltage. Niels modtager 
så de tilmeldte på havne i løbet af fredag 

aften. Fælles hygge, åben båd ect. Lørdag er 
der så Middelalder fest og fælles spisning 
efter aftale. Søndag kan man så have aftale 
om, hvorvidt der er fælles morgenmad eller 
bare en farvel øl/kaffe ect. 

Klubstander:
I løbet af sommeren har vi mødt mange 
medlemmer af klubben, der ikke har haft 
nauticat standeren på båden, vi kan kun 
opfordre jer til at anskaffe en ny, hvis den 
gamle er slidt op, kontakt venligst Torben 
herom. Så slipper i også for, at vi forsøger 
at hverve jer som nye medlemmer af klub-
ben.

Dagen er jo forholdsvis ung endnu, vi har 
et langt program foran os, for nogle virker 
den længere end for andre da der jo både 
er bådudstilling og krobal.

I ønskes alle en rigtig god sommer, håber 
den vejrmæssigt vil være med os sejlere.

Ø-kuller(et)
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bliver der begravelse, så fest, ja det 
bliver der”. Alt selvfølgelig sagt med 
et stort glimt i øjet, for humøret fejler 
ikke noget. Da Petra for nogle år siden 
flyttede fra gården på øen og ind til 
byen, troede vi at det var Rudkøbing, 
der skulle nyde godt af hende, men nej, 
hun flyttede ind til Strynø by!  Udenfor 
byen var der netop bygget ældreboliger, 
men ikke om hun skulle bo i ældrebolig, 
så hun købte sig et lille fint hus. Da vi 
fik forevist stuen slog Petra ud med 
hånden, ”der sidder jeg når jeg læser, 
der sidder jeg når jeg ser fjernsyn og 
dér sidder jeg når jeg er nysgerrig!”  Se 
er det ærlig snak og der er nok at følge 
med i, ingen kan nemlig komme til og 
fra havnen uden at de skal forbi Petras 
hus!.
For nogle år siden cyklede vi rundt på 
øen. Vi faldt i snak ved stranden og det 
blev lidt sent og mørkt. Da vi mente 

at vi måtte af sted – uden lygter – for 
at undgå ballade med politiet blev vi 
hurtigt beroliget, for betjenten var 
skam gået på pension - det var nemlig 
ham vi sad og snakkede med!

Nok om Strynø for denne gang, for 
der er jo andre øer, der bestemt er 
lige så dejlige. Der er den der specielle 

ro på øerne og da der jo netop ikke 
sker alverden på disse øer, ja så er 
det ren balsam for travle sjæle. Bare 
grøftekanterne, der ikke er slået 
eller sprøjtet, sender jo én tilbage 
til barndommens ”vilde” grøftekant 
og som oftest kan man faktisk høre 
fuglefløjt helt tydeligt. 

Selvom jeg får lyst til at være en del 
af denne ø-kultur (skipper minder 
hvert år om regn, blæst, sne osv., 
der vil besværliggøre et ø-liv), så er 
der jo en bagside af medaljen. Der 
er overrendt at turister som os selv  
hele sommerhalvåret!. Forståeligt nok 
at man på Lyø kunne se opslaget ”vi 
fejrer Sct. Hans, som vi plejer”. Ikke 
en lyd om, hvor det foregik og da en 
sejler spurgte havnefogeden slog han 
ud med armen op over øen og svarede 
”derude”. Det var tydeligt at de ikke 
havde lyst til at dele deres aften med 
turister. Egentlig ikke så svært at 
forstå, og bålene på Fyn var da også 
et ganske flot syn, set fra Lyø! Det var 
forresten på Lyø at man stjal Fyens 
Stiftstidendes sommerhistorie sidste år, 
hvor journalister sejlede Fyn rundt på 
tømmerflåde. I nattens mulm og mørke 
transporterede Lyø-boerne flåden op 
i gadekæret, og det gav ganske god 
omtale til Lyø. De bestemte jo selv, 
hvor lang tid journalisterne skulle blive 
på øen!

Sådan opfindes der altså ”afpresning” 
på de små øer.  Lokalbefolkningen 
skulle holde loppemarked på én af 
øerne (jeg vil ikke her skrive hvilken, 
for jeg vil ikke bringe havnefogeden 
i miskredit hos havnevæsenet i den 
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kommune, der driver havnen), men 
om morgnen på dagen for markedet 
var det et absolut møgvejr og vi havde 
”banket bolværk” hele natten. Den 
silende regn fik havnefogeden til at 
annullere al opkrævning af havnepenge 
mod at vi – og alle andre sejlende - gik 
i forsamlings-huset og drak et par øl og 
så på  - og måske købte – loppefund. 
Som befalet – så gjort. Sådan kan man 
altså også få kommunalt ”tilskud” til 
sine aktiviteter.

Jeg fik vist skrevet at der ikke sker 
alverden på øerne, men det passer 
ikke helt. Første gang jeg var med på 
Skarø, havde jeg ”forlangt” ø-ro. Da 
vi kom til Drejø var alt optaget, så vi 
gik videre til Skarø, hvor det så viste 
sig at der var 800 mennesker, der 
ikke plejer at være på øen! Det var 
nemlig tid til Skarø-festival (en årligt 
tilbagekendende begivenhed med 60-
er musik og trofaste gæster). Nå, vi 
blev og så på løjerne. ”Smugkroen” 
under købmandens lindetræ omsatte 
med garanti mere end øl end selve 
festivalens udskænkningstelt, men der 

var ingen ”bastianner” til at kontrollere 
den side af sagen og omsætning er vel 
omsætning.

Søndag morgen kl. 6.00 stod en gut i 
bar mave, shorts, ørkenstøvler og en 
ordentlig kæp i øret og spurgte efter ild 
til smøgen. Mens han svajende ventede 
på fyrtøjet blev han enig med sig selv 
om at han nok ikke kom på arbejde før 
torsdag og at hans tilstand vel måtte 
kunne komme ind under en eller 
anden form for sygdom.  At dømme 
efter færgepassagernes udseende var 
der vist tale om en epidemi.

Jeg vil slutte denne lille ø-beretning her, 
det er måske ikke de ”vilde” oplevelser, 
men jeg fik lige lyst til at skrive lidt 
om, hvad vi også oplever af sjove 
episoder, når vi er fri for hverdagens 
hurtige - med tendens til overfladiske 
– nyhedsstrømme.
     
     
 Elin, Faaborg

PS: Skulle du komme hjem og finde 
din plads ”ulovligt” optaget, så kan du 
måske omskrive den følgende tekst lidt, 
så den passer til situationen. Teksten 
er set i Lohals ved ”Brandvagtens” 
garageanlæg, hvor der naturligt nok er 
parkeringsforbud: ”Vor �4 tons tunge 
brandbil rykker ud på 7 sekunder, 
uanset om din bil holder her, eller ej”. 
Jeg mener, hvem har lyst til at blive 
sejlet ned på under 7 sekunder af en 9 
ton tung Nauticat. God sommer.
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Nyt	fra	Norge
Hei, hvis dere har lyst på en liten hilsen 
fra det iskalde vinternorge, så kan du 
gjerne legge denne ut på deres hjem-
meside.

Vedlagt ser du et bilde av min ”vinter-
cat”.

Båten er en Nauticat ��, heter Pretty 
Soon og ligger om sommern i Son (syd 
for Oslo) og i vinterhavn i Oksval havn 
på Nesodden. (en snau time fra Oslo 
med båt)

Selv om vinteren har vært hard i år, har 
båten ikke tatt noen skade verken av 
frost eller sne. Med 6 fuktslukere om 
bord og litt varme på det aller kaldeste, 
er båten knusk tørr og fin inni. Det be-
ste med å ligge på Nesodden vinterstid 
er du kan ta deg en liten tur inn til Aker 
Brygge i Oslo havn, enten det er for å 
handle julegaver, gå en tur på teateret 
eller bare for å ligge der i vintermørket 
helt alene med kona, katten Sebastian 
og et noen flasker god rødvin.

Rett etter nyttår tokr vi  en vintertur 
til vår sommerhavn Son. �6 minus ute 

men �� pluss inne i båten. Skikkelig la-
get disse Nauticatene vet vi jo at de 
er. En oppkalling på VHF-radioen fra 
redningsskøyten Odd Fellow førte til 
at vi måtte assistere dem under et op-
pdrag. Med en stor Collin Acher på 
slep i retning Moss trengte han hjelp til 
å brøyte isen i Mossesundet. I begyn-
nelsen gikk det fint og 4-5 cm seig sjøis 
var ikke noe problem. Men etter hvert 
begynte det nok å bli vel tøft  for For-
den. Når du maksimalt greier � knop 
ved �600 omdrieininger på motoren 
skjønner jo noen og enhver at det 
er på tide å gi seg. Skroget greide seg 
forøvrig fin-fint uten et eneste merke 
verken i gelcoaten eller på bunnstoffet. 
Vi ble enige over VHFèn med kaptei-
nen på Odd Fellow at dette ikke var 
forsvarlig og at vi måtte gi opp.v Den 
ulykkelige skøyteeieren fra Moss måtte 
ta til takke med Son for noen dager til 
isen ble brøytet av litt større tonnasje. 
Ja folkens. Ikke nøl med å ta båten ut i 
vinterkulda. Det kan anbefales ”på det 
varmeste”.

Frode Grefsgård
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 MEDLEMSREGISTRET:

 Kontroller venligst dine data,

 Er der ændringer hertil,
 kontakt da klubbens Kasserer,                      
 så dataene kan blive korrekte.

Jeg fik i denne sommer (�008) stjålet 
min helt nye Arimar 6 personers red-
ningsflåde.

Redningsflåden købte jeg i forsomme-
ren �008, derefter monterede jeg den 
foran masten på min NC��, se bille-
det.
Flåden blev mærket med bådnavn og 
hjemmehavn, men desværre med bog-
staver der kunne tages af.

Efter at have været glad for den ekstra 
sikkerhed, blev flåden stjålet i efter-
sommeren. Vores bådplads ligger op til 
en plads der var ledig i hele sommer-
perioden (styrbords side), så den blev 
selvfølgelig brugt af gæstesejlere. 
En eftermiddag, efter en uge med dår-
ligt vejr, kommer jeg ned til båden, og 
observere at flåden er fjernet!
Redningsflåden var naturligvis kun 
spændt fast med spændetampe, der 
hurtigt kunne udløses, og den line der 
skal fastgøres ombord, var fastgjort til 
mastebeslaget. Så alt var sikkerheds-
mæssigt i orden.

Jeg tror at det har været en gæstesej-
ler, der har ligget ved siden af min båd, 
hvorefter de om natten har fjernet flå-
den, og sikkert sejlet med det samme.

Det er utroligt hvad folk gør!

Jeg kan kun opfordre andre der har 
redningsflåder, til at mærke dem ved 
f.eks. male et stort mærke på dem med 
maling der ikke er lige til at fjerne. Det 
kunne så være at eventuelle tyve så på 
forhånd ikke var interesseret.

Flåden er selvfølgelig efterfølgende ty-
verianmeldt til politiet og forsikrings-
selskabet. Jeg fik en lille erstatning da 
jeg har en selvrisiko, så koster det en 
del at anskaffe en ny.

Ingen, heller ikke politiet, regner med 
at den dukker op igen. Men, jeg gem-
mer dokumentationen og serienum-
meret. Jeg har søgt på nettet (bl.a. Den 
Blå Avis), men den er selvfølgelig ikke 
dukket op.

Jens Koch, medl. No.: 16

Tyveri	af	redningsflåde.
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Som det fremgik af ”Siden sidst” så stil-
ler undertegnede sin viden til rådighed 
for medlemmerne mht.  afholdelse af 
kurser indenfor emnet: ”El-installatio-
ner i både”.

Det er min erfaring, at mange går og 
laver ændringer på deres bådes el-in-
stallationer uden at have den fornødne 
viden/erfaring i dette. Dette kan af-
stedkomme, at el-udstyret ikke funge-
rer optimalt og/eller, at der sker skader 
som kunne have været undgået.
- se blot vores hjemmeside: 
Teknisk Udvalg, Alle typer, Brand i bov-
propel.

Min baggrund for at kunne dette er, at 
jeg er uddannet diplomingeniør, (elek-
troingeniør/svagstrøm), og har arbej-
det med IT på alle niveauer. Desuden 
har jeg undervist i elektrofysik på gym-
nasialt niveau og har en stor undervis-
ningserfaring i erhvervsrettede kurser, 
således at jeg kan gøre dette emne 
spændende.

Hvis et (eller flere) medlemmer kunne 
tænke sig at få et sådant arrangement 
afholdt, så kontakt mig blot. Derefter 
kan medlemmet kontakte sin egen 

Ny	service	for	medlemmerne.
bådklub og lave et arrange¬ment, så-
ledes at alle, der er interesseret (og 
altså ikke blot Nauticat medlemmer) 
vil kunne deltage.
Stedet kunne være den lokale bådklubs 
klubhus.
Jeg vil ikke have honorar, men blot have 
dækket mine transportomkostninger.

Inden arrangementet vil jeg aftale ind-
holdet af kurset med vedkommende, 
idet jeg vil fremsende en plan for af-
viklingen.
Af lokalefaciliteter er det kun nødven-
digt med en overhead projektor og en 
flipover/tavle. Det er altså ikke noget 
”PowerPoint show”, men jeg vil vise 
eksempler på Ohm´s lov på en instruk-
tiv måde og med fysiske eksperimenter, 
således at alle kan forstå det - og bruge 
det senere. 
Desuden ville indholdet fokusere på 
den sikreste måde at installere udstyr, 
kabler og sikringer. Akkumulatorens ka-
rakteristika, og dens lade/afladeforløb 
vil blive diskuteret. Jeg vil også komme 
ind på problemet galvanisk tæring, og 
hvordan man bedst undgår dette.

Jens Koch
Medl.: 16
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Som omtalt, bliver der afholdt træf i 
Haderslev havn Kr. himmelfartstræffet 
den ��. til og med �4. maj (torsdag/
søndag)

Vi ankommer i løbet af torsdagen, vi får 
anvist pladser. Afregning af havneafgift 
er til sædvanlig takst, og afkræves den 
enkelte bådejer.
Vi har velvilligt fået stillet klubhuset til 
rådighed, således at vi kan mødes sam-
let.

Fredag bliver der rundvisning hos X-
Yacht, - ligger i gåafstand fra havneplad-
serne.

Lørdag morgen mødes vi i klubhuset 
til fælles morgenmad, medbringende 
tallerkener og bestik. Foreløbig plan er 
at der bliver købt fælles morgenmad, 
dette aftales med hver enkelt om fre-
dagen.

Lørdag eftermiddag er der ”Åben båd”. 
For dem der ikke kender vores tradi-

tion, så går den ud på, at man ”går på 
besøg hos hinanden” Dette for at få 
nyheder, gode tips og råd om bådene, 
eller hvad der nu måtte falde ind at 
snakke om.

Lørdag aften regner jeg foreløbigt med 
at vi kan arrangere fælles spisning på 
den lokale restaurant, der ligger i hav-
neområdet. Dette er ikke afklaret 
endnu.

Søndag er der almindeligt opbrud, så 
alle kan nå hjem.

Tilmelding til turudvalget for regionen:
Henry Bork Hansen, Fredericia, tlf.: 75 
9� �8 00, eller:
Jens Koch, Middelfart, tlf.: 64 4� �� 50 
mail.: koch.jp@gmail.com

Tilmeldingsfrist: �. maj
Se i øvrigt hjemmesiden løbende, for 
yderligere information:
http://www.nauticat.dk

Træf	i	Syd/Vest	regionen.

Handelspladsen	for	Nauticat	ejere!
Vi havde håbet på, at der kunne 
have været et mindre udvalg med på 
generalforsamlingen, men det har 
været mere besværligt end ventet, at 
finde en leverandør, der ville brodere 
enkelt ordrer.

De første prøver hos vores nye 
leverandør er under udarbejdelse lige 

nu, så vi har desværre, endnu ikke en 
bestillingsliste klar, men hold øje med 
vores hjemmeside.

Der vil blive lagt billeder og 
bestillingsmuligheder på efterhånden 
som vi har det klar. 
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Vinterudvalgets første arrangement 
var krobal på Kryb-i-Ly i Taulov, i for-
bindelse med årets generalforsamling.

Efter generalforsamlingen og en dej-
lig fælles frokostbuffet tog de fleste 
til bådudstillingen. Flere valgte dog at 
nyde eftermiddagen på kroen med alle 
dens dejlige faciliteter, og så først tage 
på bådudstillingen om søndagen.

Vi mødtes så igen til middag om afte-
nen. Nauticat Club Danmark var det 
største af selskaberne til kroballet. 

Her fik vi serveret en dejlig lækker 
menu og gode vine.

Det hele krydret med hyggemusik.

 

Der var tid til hyggesnak på tværs af 
landsdelene, medens den gode mad 
både blev diskuteret og nydt.

Efter maden fik vi den kaffe med kran-
sekage, der var planlagt til om efter-
middagen, da vi jo var optaget af andre 
aktiviteter havde vi fået flytte lidt rundt 
på programmet.

Senere blev der spillet op til dans bl.a. 
med en sangerinde der havde et meget 
bredt repertoire, der var noget for en-
hver smag.

Men som enhver god og hyggelig aften 
måtte denne jo også slutte, men arran-
gementet var ikke forbi endnu.

Søndagen startede med en lækker 
morgenbuffet, så var bunden lagt til da-
gens eskapader, så som bådudstilling, en 
tur til tyskland, før de flest drog hjem-
over. Enkelt havde valgt at tage en nat 
mere på kroen, her var dømt hyggedag 
i pool og sauna m.v. 

Vi ser frem til flere spændende aktivi-
teter fra vinterudvalget de kommende 
år.

Vintertræf.
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Generalforsamling		28	februar	2009



Cat-A-Log Danmark ��

Blyprisen på råvarebørsen i London 
er historisk lav for tiden, ligeledes er 
prisen på svenske kroner, så forud-
sætningerne for et godt køb i Sverige 
er til stede. Ligeledes er batterierne 
i Tyskland en del billigere end i Dan-
mark. Prøv at google ”yacht batterien” 
eller”agm batterien” eller kombinatio-
ner deraf.
Forhandlere som ligger med batterier-
ne som lagervare er nok ikke så vilde 
med at sælge til lave priser, men andre 
skulle være til at forhandle med. 
De nye AGM-batterier er et godt al-
ternativ med følgende fordele: Længere 
levetid, ingen efterfyldning eller syre-
dampe, tåler dybere afladning.
  Man skal nok indstille sig på selv at 
hente batterierne, så hvis man også 
skal bruge: Batterilader, batterimonitor, 
regulatorer, skillerelæ etc. er der man-
ge penge at spare ved at samle købet. 
Det gjorde jeg selv i feb. �008. Jeg af-
talte alle detaljer gennem e-mail og/el-

Køb	af	akkumulatorer	og	andet	i	Sve-
rige	eller	Tyskland..	Brug	vinteren	til	at	
forberede	den	kommende	sejlsæson.

ler telefon vedrørende pris og afhent-
ningstidspunkt og betalte direkte med 
kontanter. Hos solarlink.de vovede jeg 
dog at handle via e-handel og bank-
overførsel, de havde en god service, og 
det gik fint.
God jagt.
 
Links:
http://www.yachtbatterie.de/;
http://www.elfrasolen.dk/Nyheder/Bly-
pris.htm
http://www.solarlink.de/
  

Bent Nielsen, Medlem 335
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Tak for tilliden
Fra Leo Bergsted Mortensen

Tak for tilliden og den store opbakn
ing til bestyrelsens arbejde frem til 
generalforsamlingen i 2008. Jeg er 
meget glad for, at flere af bestyrelses
medlemmerne, sammen med mig, vil 
fortsætte og dermed medvirke til det 
daglige arbejde, men også til at vi
dereudvikle foreningen.

Der skal lyde en stor tak alle dem som 
kom med opfordringer, herunder de 
mange telefonopkald og mails og ikke 
mindst jeres støtte på generalforsam
lingen. 

Som det fremgår af referatet har jeg 

takket ja til valget som formand for 
Nauticat Club Danmark. Jeg vil som ny 
formand gerne udtrykke en stor tak til 
den afgående formand, CarlErik An
thonsen og for det gode samarbejde vi 
har haft gennem alle årene.

Det var faktisk Carl Erik, der første 
gang spurgte mig, om jeg havde lyst 
til at overtage hans hverv. Jeg var 
efterfølgende noget i tvivl om det var 
muligt at overkomme denne opgave 
oven i de mange andre ting, der pas
serer gennem et travlt liv. Men svaret 
på generalforsamlingen var altså efter 
moden overvejelse (og overtalelser) et 
ja. 

Logbogen:

kLub effekTer

Bestyrelsen arbejder ihærdigt på, at 
vi igen får pustet liv i handelspladsen, 
gerne med endnu flere muligheder så 
som kasketter og muleposer.

Vi håber på, allerede i næste nummer 
at have en bestillingsside klar, så der 
kan bestilles nyt til den kommende 
sommer. 

Bestillingssiden vil naturligvis også bli
ve laget på vores hjemmeside så snart 
vi har fået aftalen eller aftalerne i hus.

Handelspladsen for Nauticat ejere!

Har din båd brug for nye sejl til
den ny sæson, eller er det en

sprayhood eller kaleche der står
på listen.

Så ring og få en snak med
Kim på 20491949 eller
Torsten på 50731069.   

Ved os går pris og kvalitet op i
en højere enhed.

For flere oplysninger 
og billeder se 

www.sailsolution.com

RESTAURANT
MARINA SYD

Vi har nok Koldings bedste beliggen-
hed med facade helt ude ved molen på 

Kolding sydlige lystbådehavn.

Lokalerne er de gamle totalrenoverede 
eksportstalde som naturligvis

“oser” af atmosfære

Vort køkken arbejder efter gode gamle 
traditioner og den erfaring vi har opnået 

igennem de sidste mange år.

Vi vil sørge for at hver fest eller
arrangement bliver perfekt hver gang.

RESTAURANT MARINA SYD
Skamlingsvejen 5 · 6000 Kolding

TLF: 75 53 93 03 FAX: 75 50 90 30
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Dato: Torsdag, den ��. maj �009 – søn-
dag, den �4. maj �009   

Sted: Holbæk Marina, Dragerup Vig, 
Strandmøllevej �49, Holbæk. 

Da det kunne være rart, at medlemmer 
af Nauticat Clubben fra andre dele af 
Danmark, kunne have mulighed for at 
deltage, har vi i år valgt at ligge træffet 
på nogle af forårets helligdage.  

Allerede torsdag, den ��. maj �009 vil 
der være reserveret plads i Marinaen. 
Indtil videre forsøger vi at organisere 
det således, at alle både kan ligge på 
bro ��, som er en af de nye broer i 
Marinaen. 

Turudvalget vil være i havnen og tage 
godt imod allerede fra torsdag. 

Klubhuset tilhørende Holbæk Tursej-
lerklub er reserveret alle dagene, så vi 
kan mødes der og danne vores erfarin-
ger om mangt og meget. 

Medlemmerne af Holbæk Sejlklub er 
dog selvskrevne til også at benytte 
klubhuset, selv om vi er der.
 

Vi går ud fra, at bådene dukker op hen 
ad torsdagen og fredagen. Skulle der 
være medlemmer, som først kan del-
tage fra lørdagen, er alle selvfølgelig 
hjertelig velkomne alligevel.  

Programmet	ser	sådan	ud:

Torsdag – alt efter stemning samt vejr 
og vind, tænder vi i grillen. Man kan 
også medtage anden mad, som kan til-
beredes eller varmes, eller hvad man 
nu har lyst til at fortære. 

Fredag	–	kl.	10.00
Afgang med galeasen Frem fra Holbæk 
Marina. Frem sejler os ind til Holbæk 
gamle havn via en tur helt ind i bun-
den af Holbæk Fjord. Undervejs er der 
rundvisning om bord. I Holbæk kan vi 
se på gamle træskibe og nyde en for-
friskning. Derefter kan man slentre en 
tur igennem Holbæks bymidte og se på 
forretninger eller små cafeer. ”Retur-
forlægningen” til Holbæk Marina sker 
på Apostlenes Heste, en tur på ca. � 
km. 

Fredag	–	kl.	17.30
Grillen tændes. 
Hvis der er nogen, som har lyst til at 
underholde, spille på et instrument el-
ler synge en sang, er man velkommen 
til det.

Lørdag	–	kl.	09.00
Fælles morgenbord i Holbæk Tursejler 
klubhuset.

Lørdag	–	kl.	10.00
Afgang til Holbæk Golfklub. I får her 

Træf	i	ØST	i	Club	Nauticat
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mulighed for at få en prøvelektion med 
golfkøller og bolde. Vi får en instruktør 
på, som i løbet af ca. �½ time, vil give os 
instruktion i af slå bolde, samt en kort 
gennemgang på en green på 9 huller. 
I Holbæk Golfklub kan man købe di-
verse drikkevare, spise let frokost m.v. 

Prisen for instruktøren og prøvelektio-
nen koster pr. person kr. 80. 

Lørdag	–	kl.	15.30	–	17.00
Åben båd. Se de nye både, se de gamle 
både, se hvad der er sket i året og få ny 
inspiration og ideer.

Lørdag	–	kl.	19.00
I år har turudvalget valgt at få mad ude-
fra. Der vil blive leveret en ualmindelig 
alsidig festmenu fra en velrenommeret 
kinesisk restaurant beliggende i Hol-
bæk bymidte. 

Prisen for middagen koster pr. person 
kr. �00. 

Der er mulighed for at købe vin, øl og 
vand, men man kan også selv medbrin-
ge drikkevarerne. 

Underholdning imødeses gerne.

Søndag	–	kl.	09.00
Fælles morgenbord i Holbæk Tursejler 
klubhuset.

Almindelig opbrydning og hjemsejlads 
for dem, som kan sejle.

Tilmelding:

På grund af diverse indkøb til morgen-

mad m.v., vil vi gerne have tilmelding 
til træffet,  senest torsdag, den �4. maj 
�009 - gerne før.

Vil man gerne lære lidt om golfkøller 
og bolde, er tilmelding nødvendig her-
til, senest den �4. maj �009.

Til middagen lørdag aften, er det også 
nødvendigt at man tilmelder sig, eller 
evt. spise for sig selv. 
Tilmelding til middagen, senest den �4. 
maj �009. 

Altså alle tilmeldinger senest den �4. 
maj �009, med klar tilkendegivelse af, 
om man kommer til træffet og om man 
gerne vil deltage i golftræningen, mid-
dag m.v.

Da vi endnu ikke ved hvor meget Nau-
ticat Club bidrager med af tilskud, må 
man udover ovennævnte beløb regne 
med et bidrag til morgenbrød m.v. 

Tilmelding skal ske til 
Peter Nyvang på 
mail:  nyvangh@private.dk 

eller til 
Jan Blinkenberg på 
mail jan.blinkenberg@gmail.dk
eller hvis du foretrækker telefonen, kan 
tilmelding ske på �664 8094. 
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Nye	 havne	 og	 udbygnin-
ger	af	eksisterende	havne.	

Der sker meget på havnefronten, om-
bygning af gamle industrihavne, udbyg-
ning af eksisterende havne ligesom der 
kommer helt nye havne. Vi vil forsøge 
at skrive lidt om de projekter der kan 
være til gavn for os Nauticat sejlere, 
efterhånden som de når en fase i pro-
jektet der gør, at vi kan anvende dem 
indenfor den nærmeste fremtid. 

Vores første valg blev derfor Admiral 
Marina.

På bådudstillingen i år var en af de nye 
stande, en ny havn. At vi skriver om 
den nu og ikke venter til den er færdig 
etableret, er der flere årsager til.

De første pladser forventes færdige 
allerede primo juni, dvs. havne kan an-
vendes på dette års sommerferietur. 
Alle pladser har en god dybde, der bli-
ver rigtig mange store pladser.

På nuværende tidspunkt har vi ikke 
set prisliste for gæstesejlere, men det 
første år medens havnen stadig er ved 
at blive bygget må de vel være meget 
humane, da de fleste faciliteter sikkert 
ikke er færdigbygget.

Hvis du vil vide mere, så er det Knuds-
hoved færgehavn, lige syd for Store-
bæltsbroen, der ombygges, se www.
admiralmarina.dk. En havn der ser ud 
til at få mange spændende faciliteter, vi 
vil holde øje med uviklingen.

Teknik

	 nyt	 på	 hjemmesiden	 under	Tek-
nisk	 udvalg	 siden	 sidste	 Cat-a-
Log

Alle typer:

Brand i anden bovpropel
Dieselolie påfyldning
El system
El system Akkumulator
El system Amperemeter
El system Instrumenter
El system Ledningssamling
El system Sikringer
Motor Lænsepumpe
Motor Vandlås
Roraksel-smøring
Begroning på skrue
Søventimer-frost
Syreudslip fra akkumulator
Søventiler-tæring

NC33:

Holding-tank
Ror
Skødning-genua

Vedligeholdelse:

Lofts garnering

Artikler	til	bladet	bedes	
fremsendt	senest	
den	28.	maj	2009.
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Kalenderne er standard sat op til at vis 
en måned af gangen, ved at bladre med 
de små pile kan man komme til forrige 
eller næste måned.

En genvej til at se alle fremtidige 
aktiviteter er, klik på fanen Agenda 
øverst til højre, klik derefter på ”se 
efter flere”, her bliver begivenheder 
der endnu ikke er afviklet listet. 

Klik f.eks. nu på ”Træf i Haderslev”, her 
fremkommer flere oplysninger og bl.a. 
et lille felt (kort), klik på feltet (kort), 

nu åbnes et nyt vindue, med et kort 
der viser hvor træffet er. Klik på kortet 
og hold museknappen ned så kan du 
flytte lidt rund på det.

Ved at anvende zoom funktionen i 
venstre side, kan man komme tættere 
på og bl.a. læse gadenavne, den skal 
klikke på + flere gangen. Når du har 
zoomet helt mod + klik herefter på 
satellit i øverste højre side. Nu kan du 
zoome yderligere for at se, hvordan 
fortøjningsmulighederne bl.a. er.

Vores	nye	kalender.
Vi	anvender	nu	Google	kalender.	

Slagskib	på	afveje
March 6th, �006 by Jokemaster
Et stort slagskib er ude at sejle på patrulje om natten. Pludselig ser kaptajnen et 
lys, der kommer lige imod dem. Han tager den store morselygte og morser:
- DREJ �0 GRADER STYRBORD ØJEBLIKKELIGT.
Lidt efter kommer svaret:
- DET KAN DU SELV GØRE!
Kaptajnen bliver lidt irriteret og morser igen:
- JEG ER KAPTAJN. DREJ SÅ �0 GRADER STYRBORD!
Lidt efter kommer det nye svar:
- JEG ER MATROS, OG JEG VIGER IKKE!
Nu er kaptajnen rigtig godt sur og morser:
- JEG ER ET STORT SLAGSKIB. NU FLYTTER DU DIG!
Svaret kommer lidt efter:
- JEG ER ET FYRTÅRN! KOM IGEN!

En dag kom manden tilbage efter at have været ude at fiske det meste af dagen. 
Kvinden var træt af at blive forstyrret af familien hele tiden, så hun tog båden, 
sejlede langt ud på fjorden, kastede anker og gav sig til at læse sin bog færdig, 
mens hun nød freden ude på fjorden. Inden længe trak en båd fra fiskerikontrol-
len op langs siden af hendes båd. ”Goddag frue”, sagde betjenten, ”Hvad laver De 
helt herude?” ”Jeg læser en bog”, svarede hun (”...hvilket bør være indlysende 
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for selv en idiot”, tænkte hun). ”De befinder Dem i et område, hvor fiskeri er 
forbudt”, påpegede betjenten.

”Ja, men jeg fisker ikke, jeg læser”, svarede hun igen. ”Ja, men De har udstyr til 
fiskeri ombord, og jeg ved jo ikke om De ikke bare går i gang med at fiske, så 
snart jeg vender ryggen til. 

Derfor må jeg bede Dem om, at følge med mig i land, for jeg bliver nødt til at 
udstede en advarsel og tilhørende bøde”. ”Hvis De gør det, så bliver jeg nødt til 
at anklage Dem for voldtægt” gav hun igen.

”Voldtægt”, spruttede han. ”Jeg har ikke engang rørt ved Dem”.

”Rigtig”, svarede kvinden, ”men De har jo udstyret til det, og jeg ved jo ikke om 
De måske begynder på det, så

snart jeg vender ryggen til”.
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Få et tilbud - når det gælder
FORENINGSBLADE • KUVERTER 

BREVPAPIR • VISITKORT
 BREVPAPIR MED GIRO/FIK 
DIGITALTRYK • PRISLISTER

BROCHURE • BLOKKE 
FORMULARSÆT • FAKTURASÆT

ETIKETTER I LANGE BANER
NEUTRALE ETIKETTER PÅ RULLE 

STREGKODE ETIKETTER

Rønnevej 36 · DK-3300 Frederiksværk
Telefon 47 77 06 09 · Telefax 47 77 15 65

www.njrtryk.dk
Mail: info@njrtryk.dk

Nauticat Club Danmark
Bestyrelsen:	
Formand	
Jens Koch
Teglgårdsparken ��
5500 Middelfart
Tlf. 64 4� �� 50
mob �0 �5 70 08
koch.jp@gmail.com
Desuden: teknisk udvalg

Kasserer
Torben Møller Christensen
Tarupgårdsvej �4
5��0 Odense
Tlf. 66 �� 85 ��
synneva@andersen.mail.dk

Sekretær
Marianne Davidsen
Violinvej �7
�650 Ølstykke
Tlf. 47 �7 60 4�
Bil.:�7 �� �6 09
faml.davidsen@mail.tele.dk
Desuden: Tovholder/turudvalg
Samt Redaktør og web-master

Suppleant/bestyrelsen
Peter Wolf
Ågerupvej 69B
4000 Roskilde
Tlf. 46 59 �� 0�
pw@pwholding.dk

Turudvalg	jylland
Formand Jens Koch og
Henry Bork Hansen
Thurøvænget 8,
Skærbæk
7000 Fredreicia
Tlf. 75 9� �8 00
Mobil 40 �6 �0 77
bork@profibermail.dk

Næstformand
Johnny Dilling Jensen
Brøndby Nord Vej �7�
�605 Brøndby
Tlf.: 77 66 �0 77
Bil: �7 95 �9 70
jolo@broendbybredbaand.dk 
Desuden: Koordinator skandinavisk 
samarbejde og Tovholder/vinterudvalg

Bestyrelsesmedlem
Ove V. Olesen
Tværgade ��
8�00 Odder
Tlf. 86 54 �6 ��
Tlf. 5� �5 �9 �0
ovestergaado@hotmail.com
Desuden: Koordinator Annonceudvalg

Suppleant/bestyrelsen
Elin Bjerg Pedersen
Fåborgvej 5�
56�0 Glamsbjerg
Tlf. 64 7� �6 �4
Mobil 40 �� �6 6�
vandpedersen@mail.dk

Turudvalg	Sjælland	Koordinator
Jan Blinkenberg
Jyderupvej ��
�700 Brønshøj
Tlf.: �8 60 59 ��
Bil:  �6 64 80 94 
Jan.blinkenberg@pol.dk

Revisor	Bettina	Hansen
Karlstoftevænget 7�
4970 Rødby
Tlf.:54 60 �� 48 
Bil.�� 6� 86 �8
jgh@os.dk

Revisor	Suppleant		Anne	Nielsen	
Jyderupvej �� 
�700 Brønshøj 
Tlf. �8 60 59 ��
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